
 
 
计算机工程与应用    2009 45 (28): 39-40    ISSN: 1002-8331   CN: 11-2127/TP  

 

研究、探讨 扩展功能 

本文信息

 Supporting info

 PDF(303KB)

 [HTML全文](0KB)

 参考文献

服务与反馈

 把本文推荐给朋友   

 加入我的书架 

 加入引用管理器

 复制索引

 Email Alert 

 文章反馈

 浏览反馈信息

相关信息

  本刊中 包含“多指标决策”的 
相关文章 
本文作者相关文章 

· 要瑞璞  

· 沈惠璋  

Vague集多指标决策的模糊值线性序法 

要瑞璞1，沈惠璋2

1.天津商业大学 信息工程学院，天津 300134  
2.上海交通大学 系统工程研究所，上海 200052 

收稿日期 2008-5-22   修回日期 2008-9-25   网络版发布日期   2009-9-29   接受日期    

摘要  就Vague集的多指标决策问题，提出了一种新的多指标决策方法。该方法首先将Vague值转化为模糊值，从
而建立模糊值矩阵，由模糊值矩阵按各指标对应值的大小对方案进行排序，形成多个线性序，进而由线性序来构
造模糊优先矩阵，然后通过对模糊优先矩阵进行截割，得到方案的优劣程度排序，从而选出最优方案。最后通过
一个实例说明此方法的具体决策过程。 
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  Abstract
  In the light of the multicriteria decision making problems，a new method is given.Firstly，by transforming Vague sets 
into fuzzy sets，the fuzzy matrix is obtained.Secondly，the alternatives are ranked according to every columns of the 
fuzzy matrix from big to small.Then the fuzzy priority relation matrix is obtained.By cutting the fuzzy priority relation 
matrix，the best alternative can be obtained and every alternative is ranked.At the last，a practical example demonstrates 
the decision-making process.
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